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REFERAT 
Det lokale uddannelsesudvalg for 

Ernæringsassistenter 

 
Dato  25.05.21 

Mødested:   Stegholt 36, 6200 Aabenraa 
         
Fraværende m. afbud:   Karin Jespersen, afdelingschef, EUC Syd  

Birgit Skræp Hansen, arbejdsgiverrepræsentant 
Fraværende u. afbud:   
Deltagere:  
 
 

Randi Mortensen (formand) 
Susanne Jørgensen, næstformand og arbejdstagerrepræsentant  
Jytte Lybech 
Finn Møller Petersen 
Maria Vendelbo Madsen, faglærer, EUC Syd,  
 

 

Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
 

Punkt 2: 
Godkendelse af 
dagsorden, evt. 
supplerende 
punkter 

Godkendelse af dagsorden og eventuelle ekstra punkter 
Birgit stopper, og der skal findes en ny, Jytte undersøger hvordan en ny 
udpeges.  
 

Punkt 3:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
Kom gerne med 
input til 
dagsorden senest 
14 dage før. 
Faste punkter: 
Nyhedsbrev fra 
fagligt udvalg 

Bordet rundt 
Jannie præsentere sig selv, ny uddannelses konsulent. Træffes på 51315511 
Mail: jja@eucsyd.dk 
 
Randi: 
Evaluering af den nye struktur: 
Nu har den nye struktur kørt siden 2019, det betyder at der har været 3 
forårshold (heraf 2 under corona) og 2 efterårshold.  
Mad og måltider oplever at medarbejderne i produktionen har svært ved at 
finde ud af hvad de kan forvente af eleverne efter hvert forløb, og at eleven 
kan noget andet end de forventer og er vandt til. 
Eleverne kommer med den nye struktur hjem fra skole, med viden i en anden 
rækkefølge end de tidligere har gjort.  
Praktikmål er på plancher visualiseret ud fra hvad eleverne kan efter 
henholdsvis:  
Grundforløb 
Forårsforløb  
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Efterårsforløb  
Svendeprøven.  
Praktikmål og plancher matcher i øvrigt ernæringsassistentbogen efter den 
blev opdateret i efteråret 2020. 
Skolen er lydhør over for input der kan få praksis til at fungere bedre.  
 
Som skole oplever vi at med den nye struktur følger lidt større hold og at 
større hold giver bedre synergi og mulighed for sparring. 
 
Randi savner at eleverne møder mere sparring på skoleforløbne, dvs en større 
diversitet i elevmassen, så der ikke kun er elever fra dem og Tangshave, hun 
ville ønske at der var få skoler i landet, som fungerede som kostskoler. 
 
Susanne´s elever giver udtryk for at de synes EVU1 eleverne ikke har viden nok 
og at de spørger for meget. 
 EVU 1 eleverne kommer ofte med stor praksis viden og skal lærer at gå i skole 
og forstå systemerne, men de kan netop bidrage med diversiteten, ligesom vi 
mangler uddannede folk nu og i fremtiden. 
 
Susanne oplever et meget lavt antal ansøgere når de slår en stilling op, 
hvorimod Randi får rigtig mange ansøgere. Der snakkes om geografien spiller 
ind, hvilket også er det Jannie oplever når hun snakker med eleverne, på trods 
af at næsten alle elever har bil er de ikke villige til at flytte sig mere end max 
30 min. 
 
Jannie gennemgår trepart aftalen. Virksomhederne skal tidligere lave en aftale 
med eleverne, gerne inden uge 15 af grundforløbet. 
 
https://www.sevu.dk/sites/default/files/2021‐
04/09.04.21%20Nyhedsbrev%20til%20LUU%20om%20bidrag%20til%20Udvikli
ngsredeg%C3%B8relse%202022.pdf 
 
 
Jytte foreslår speeddating før uge 15, det kunne være en mulighed for 
eleverne i Sønderborg, da karriere messen i Aabenraa og Tønder dækker den 
vinkel her. 
 
Fokus ifh til at få flere elevpladser, skal være Haderslev/Elbo, Sygehus 
Sønderjylland, Sundeved efterskole, Gråsten landbrugsefterskole, Nordborg 
slotsefteskole, Mette Mums. 
Samtidig skal der også være elever nok til de lærerpladser der er. 
 

Punkt 4: 
Meddelelser fra 
skolen 

Der er lige nu 18 elever som afslutter op mod sommerferien 2021. Der er et 
par elever som har givet udtryk for at de ikke ønsker at forsætte på 
hovedforløbet, så der må forventes et mindre frafald. 
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Faste punkter: 
Afdelingen her og 
nu 
Nye bøger 
Faktaark 
 

 
Der er lige nu 44 elever som er tilmeldt på GF1 på hovedretningen Fødevarer, 
Jordbrug og oplevelser, hvor maduddannelserne er placeret. Dette er ikke det 
endelige tilmeldingstal, da vi afventer afsluttende karakterer samt 
Uddannelsesparatheds samtaler. 
 
Corona –undervisning. 
Der er åbnet mulighed for at grundforløbet kan forlænges for hele hold med 
op til 2 uger og individuelt for elever med op til 4 uger. I Sønderborg og 
Haderslev er undervisningen forlænget med 8 dage. I tønder har man valgt at 
give længere undervisningsdage og øge lærerdækningen. I Aabenraa har man 
vurderet, at man nok kan blive færdige inden for de normale 20 uger. 
 
Status på hovedforløbet: 
 
På hovedforløbne der starter efter sommerferien er den 15 på 
efterårsforløbet og 5 på svendeholdet, så vi ser forhåbentlig en positiv 
tendens på elevtallet. 
 
Censorer:  Vi mangler censorer og LUU har et ønske om at censorer udpeges af 
FUE, så det ikke er skolen der skal finde dem hver gang. 
 
 
Forenkling af beskrivelsessystemet: 
 
Der er igangsat et arbejde med at forenkle hele beskrivelsessystemet bag 
erhvervsuddannelserne. EUC Syd har været med i udviklingsarbejdet og har 
udviklet en model for beskrivelse af GF2 tømrer. Vi afventer en endelig 
tilbagemelding fra UVM på om den model vi har udviklet kan rumme de 
forenklede krav til indholdet af en LUP før den rulles ud over alle skolens 
uddannelser og forløb. Modellen præsenteres på næste LUU møde. 
 
Input til Udviklingsredegørelse 2022: 
 
Vi har modtaget henvendelse fra FUE, der udbeder input til udviklingsredegørelsen. 
Skema til indberetning medsendes som bilag  

 
Input sendes til kjes@eucsyd.dk senest 01.07.21. Input samles til et fælles 
dokument. 
 
 

Punkt 5: 
Samarbejde med 
og information til 
det lokale 

Efteruddannelse:  det er altid muligt at komme med ønsker til kurser. Kontakt 
Maria Vendelbo Madsen på mv@eucsyd.dk  
 
Alt ligger stille pga. Corona 
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erhvervsliv 

6: 
Lære‐ og 
praktikpladser 
ved  
 

Jannie Krøyer Jakobsen  
Status på Skolepraktik 
Pt er der 3 skp 1 som mangler 3. hovedforløb og 2 som skal på 1 hovedforløb  
 
Højer Design efterskole har netop lavet uddannelses aftale med en skp elev og 
der dermed et nyt praktiksted. 
 
 
 
Trepartsaftale – flere lærepladser og entydigt ansvar 
I nov 2020 blev der indgået en ny trepartsaftale, der skal sikre at flere elever 
får en læreplads i løbet af grundforløbet eller senest ved afslutningen af deres 
grundforløb. Der er fastsat måltal om at 60% af eleverne skal have en aftale 
efter 15 undervisningsuge og 80% skal have en aftale efter 20 uger. Vi har 
lavet en måling her i 2021 og efter 15 uge havde ca. 15% en aftale (det er 
tallet for alle vores uddannelser på skolen). Corona situationen har naturligvis 
en stor del af ansvaret for det lave tal. 
 
Der er lavet en indfasningsperiode, der løber fra til 2026. Ernæringsassistent 
uddannelsen skal være fuldt indfaset i 2024.  
 
Med aftalen får de Faglige Udvalg en central rolle i dette og de midler der er i 
aftalen vil også blive tilført de Faglige Udvalg, som så i et samarbejde med 
skolerne skal vurdere hvilke indsatser, der skal igangsættes for de enkelte 
uddannelser. Af referat fra møde i FUE fremgår det at de er i gang med at få et 
overblik over den nuværende situation samt at se på hvilke indsatser, der skal 
iværksættes. Link til referat 
https://www.sevu.dk/sites/default/files/2021‐
04/11.03.21%20OFF%20Ajourf%C3%B8rt%20referat%20FUE‐
m%C3%B8de%2025.%20feb.%202021.pdf 
 
 
Drøftelse af Praktikværtdag 2021 og et evt. program. 
Aftales endeligt på næste møde, men forventer at vi afholder et i november. 
Jytte kom med nogle gode input ifh til hvad de andre skoler har af indhold. 
Evt hvordan har man elever  
Hvad er den gode praktikplads 
Hvordan får vi flere elever og lærepladser 
Hvordan omsætte praktikmål til køkkenets opgaver 
 

Punkt 7: 
Rådgivning vedr. 
undervisningen 

 Input fra udvalgets medlemmer 
 
Ingen kommentarer 
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inden for 
udvalgets 
virksomhedsområ
de 

Punkt 8: 
Informationer 
fra/til 
elevrepræsentant 

Nyt fra elevrepræsentant 
 
Maria undersøger om vi har en elev, som kunne være interesseret 
Ingen elever fundet… vi forsøger at rekruttere fra efterårsholdet/GF2 
 
 

Punkt 9: 
Evt. 

 

Punkt 10: 
Tid og sted for 
næste møde 

Mødekalender 2021 aftales. 
 
Næste møde er 30‐8‐21, i Aabenraa kl 13‐15. 
 
Maria indkalder i Outlook 
 
Punkt: Praktikværtdag 2021 fastholdes  
 

 
Find vejledning 
omkring LUU 

Link til Håndbogen om arbejdet i Det Lokale Uddannelsesudvalg: 
http://www.ernaerings‐assistent.dk/lokale‐uddannelsesudvalg  OBS link viser 
ikke hen, har spurt efter det I FUE 
 
Link til medlemmer og referater:   http://www.eucsyd.dk/For‐
virksomheder/Lokale‐Uddannelsesudvalg/1399      
 

 
 
 


